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REVISTA PRESEI 
 

 BUGET 2019. Comisiile parlamentare au dat avize favorabile. Programul privind asigurarea cu vitamina D a 
trecut de comisie/ Bugetul SRI, avizat fără tăierea cerută de Liviu Dragnea/ Scandal pentru bugetul Parchetului 
General 
Comisia de specialitate din Parlament a avizat favorabil bugetele ministerelor şi instituţiilor publice. Programul 
privind asigurarea cu vitamina D a trecut de comisie, deşi bugetul SRI a fost avizat fără tăierea cerută de Liviu 
Dragnea. La avizarea bugetului Parchetului General procurorul general Augustin Lazăr a subliniat că banii alocaţi 
în proiect nu asigură funcţionarea Ministerului Public. 
Marţi şi miercuri comisiile de buget-finanţe din Senat şi Camera Deputaţilor vor elabora rapoartele, acestea 
urmând a fi depuse la Birourile permanente reunite miercuri, la ora 15.00. 
Şedinţa comună a celor două camere ale Legislativului pentru dezbaterea şi adoptarea proiectului bugetului de 
stat pe 2019 va începe miercuri, la ora 16.00. Votul final este programat vineri. 
Scandal pe banii Ministerului Public | Augustin Lazăr: Vom fi în imposibilitatea de a îndeplini obiectivele/ 
Suplimentarea bugetului, refuzată pe motiv că nu a fost trimisă în termen 
Procurorul general Augustin Lazăr a afirmat, luni, în comisiile juridice ale Parlamentului,că bugetul prevăzut în 
proiect nu asigură funcţionarea Ministerului Public. El a cerut suplimentarea bugetului, însă propunerea a fost 
refuzată de preşedintele Comisiei, pe motiv că nu a fost trimisă în termen. 
„Din păcate propunerile de buget ale ordonatorului principal de credite al Ministerului Public nu au fost 
împărtăţite, ele fiind reevaluate în minus de Ministerul de Finanţe. Din păcate în această situaşie vom fi 
imposibilitate de a îndeplini obiectivele care revin Ministerului Public, astfel cum avem aceste resurse la 
dispoziţie. Pentru aceasta noi am formulat câteva amendamente pe care vă rugăm să le aprobaţi, prin care să 
aveţi în vedere că noi am încadrat începând cu 1 ianuarie 2019 66 auditori de justiţie, 25 de procurori numiţi, 18 
specialişti, 9 grefieri, de asemenea, în cadrul Ministerului Public funcţionează os ecţie de investigare a 
infracţiunilor din justiţie care a primit o clădire nouă, căreia trebuie să îi achităm chirii, să îi facem îmbunătăţiri, să 
o dotăm cu echipamente, pentru ca ea să poată funcţiona. (...). Aş dori să precizez că la capitolul bunuri şi servicii 
noi am propus un amemdament de 19 mii 805 mii lei având în vedere că au crescut nevoile de expertize judiciare, 
contabile, criminalistice, care impun mai mari cheltuieli pentru înffăptuirea actelor de justiţie. Pentru acestea vă 
rugăm să ne aprobaţi amendamentele solicitate”, a declarat Augustin Lazăr, în şedinţa comună a comisiilor 
juridice ale Parlamentului. 
Preşedintele comisiei, Robert Cazanciuc, a afirmat că Ministerul Public nu are voie să afcă amendamente, 
spunându-i procurorului general că trebuia să trimită către grupurile parlamentare propunerile în termen. 
„Nu a fost depus niciun amendament în termen. Domnul procuror general putea să depună la grupurile 
parlamentare amendamentele, în termen, din timp. Nu am auzit să fie ceva acceptat până acum”, a declarat 
Cazanciuc. 
Comisia de control SRI a avizat favorabil proiectul de buget pe 2019, fără amendamentele lui Liviu Dragnea 
Comisia comună permanentă a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru exercitarea controlului parlamentar 
asupra activităţii SRI a dat aviz favorabil, luni, proiectului de buget pe 2019 propus de Guvern. În comisie nu s-au 
dezbătut amendamentele propuse de Liviu Dragnea, în vederea tăierii bugetului. 
Comisia Parlamentului pentru exercitarea controlului parlamentar asupra activităţii SRI a avizat favorabil, luni, 
proiectul de buget pentru anul 2019, propus de Guvern, cu 6 voturi pentru şi 2 împotrivă. Comisia nu a avizat şi 
nici nu a dezbătut amendamentele propuse luni de preşedintele PSD, Liviu Dragnea, care vizează micşorarea 
bugetului instituţiei cu aproximativ 20%, faţă de forma iniţială propusă de Executiv. 
„Astăzi, Comisia de control a activităţii SRI a fost sesizată privind avizarea sau nu a bugetului SRI. A participat la 
această întâlnire unul dintre directorii adjuncţi ai SRI şi un reprezentant al Ministerului de Finanţe. Bugetul pe care 
îl propune Guvernul a fost de 2.465.885. Este o creştere faţă de anul trecut de la 2.335.000”, a declarat, luni, 
preşedintele Comisiei de control a activităţii SRI, Claudiu Manda. 
Claudiu Manda a declarat că la Comisia SRI nu au ajuns amendamentele propuse de Liviu Dragena, astfel nu au 
avut cum să le dezbată şi voteze. 
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Amendamentul de finanţare a programului privind asigurarea cu vitamina D, aprobat în comisii 
Amendamentul de finanţare a programului privind asigurarea cu vitamina D a fost aprobat, luni, în comisiile 
reunite pentru Sănătate ale Parlamentului. Proiectul se va derula în 2019 şi cuprinde analize pentru depistarea 
carenţei de vitamina D pentru 3,56 milioane de de asiguraţi. 
Potrivit amendamentului, se suplimentează bugetul Ministerului Sănătăţii la capitolul “bunuri şi servicii” cu suma 
de 295.000 de credite bugetare şi credite de angajament pentru următoarele programe: vitamina D, panorama şi 
teste markeri tumorali. 
“Suma propusă asigură implementarea de Ministerul Sănătăţii a trei programe importante pentru populaţie, 
respectiv programul vitamina D, proiect nou care se va derula în 2019 şi cuprinde analize pentru depistarea 
carenţei de vitamina D pentru un număr estimat de 3,56 milioane de asiguraţi”, se arată în amendamentul depus 
de Liviu Dragnea, proiectului de buget de stat pentru anul 2019. 
De asemenea, în acelelaş amendament este inclus şi programul Panorama, care presupune testări prenatale fiind 
estimat un număr de 200.000 de pacienţi anual cu cost investigaţie de 2.500 de lei. 
De asemenea, mai este prevăzut şi Programul testare Markeri tumorali, care presupune un cost per test de 150 
de euro pe pacient cu factor de risc. Se estimează 930.000 de beneficiari ai acestui program. 
Sursa de finanţare pentru programul privind vitamina D, panorama şi teste markeri tumorali este din bugetul SRI, 
care se diminuează cu 295.000 de lei, se arată în amendament. 
Lucian Pahonţu, şeful SPP, despre o tăiere a bugetului: Până nu văd un document oficial, nu pot să fac speculaţii 
Directorul Serviciului de Pază şi Protecţie (SPP), Lucian Pahonţu, a declarat, luni, după şedinţa comisiilor de 
specialitate din Parlament, că a prezentat proiectul de buget comisiilor, precizând că nu poate comenta eventuale 
tăieri de buget pentru că nu ştie de acestea. 
"Am prezentat astăzi (luni -n.r.) comisiilor reunite ale Camerei Deputaţilor şi Senatului, l-am susţinut, am 
prezentat argumente astfel încât să ne putem să ne îndeplinim sarcinile în anul 2019 pentru că pentru Serviciul de 
Pază şi Protecţie este un an foarte complex. Avem ceea ce se înseamnă activităţile Preşedinţiei Consiliului Uniunii 
Europene în România, ccea ce înseamnă prezenţa Papei şi nu în ultimul rând alegerile europarlamentare şi 
alegerile prezidenţiale", a declarat Lucian Pahonţu, după şedinţa comisiilor de specialitate din Parlament. 
Directorul Serviciului de Pază şi Protecţie a precizat că nu ştie de tăieri de buget în ceea ce priveşte instituţia pe 
care o conduce. "Am fost în comisie, nu ştiu de alte speculaţii. Până nu văd un document oficial, nu pot să 
comentez ....Nu pot să fac speculaţii, nu pot să comentez declaraţii politice, pentru că sunt militar şi nu-mi 
permite statutul", a completat Pahonţu. 
Liviu Dragnea a depus, în Parlament, mai multe propuneri pentru amendarea proiectului de buget de stat pentru 
anul 2019. Liderul PSD a propus suplimentarea bugetului Ministerului Sănătăţii cu 230 de milioane de lei pentru 
transferurile între unităţile administraţiei publice, prin diminuarea a 50 de milioane de lei a bugetului SPP: „Se 
suplimentează bugetul Ministerului Sănătăţii cu 230.000 mii de lei, credite bugetare şi credite de angajament, la 
capitolul 56.01 –Tranferuri cu caracter general între diferite nivele ale administraţiei- titlul 51 – Transferuri între 
unităţi ale administraţiei publice”. Dragnea a propus, ca sursă de finanţare, diminuarea bugetului SPP cu 50 de 
milioane de lei: 40.000 mii lei de la cheltuielile preconizate de personal, 5.000 mii lei pentru cheltuielile 
preconizate de SPP pentru bunuri şi servicii şi 5.000 mii lei din active nefinanciare. 
Ministerul Apărării a primit aviz favorabil pe bugetul pe 2019 în comisiile Parlamentului/ Ce se întâmplă cu 
achiziţia corvetelor 
Bugetul Ministerului Apărării Naţionale (MApN) pentru anul 2019 a primit, luni, aviz favorabil din partea comisiilor 
de specialitate reunite din Camera Deputaţilor şi Senat. 
Astfel, 17 parlamentari au votat ''pentru'', 7 au votat ''împotriva'' propunerii de buget pentru Ministerul Apărării, 
iar doi aleşi s-au abţinut. 
Ministrul Apărării Naţionale, Gabriel Leş, a anunţat că proiectul de buget al instituţiei pe care o conduce este mai 
mare cu aproximativ 18% faţă de cel de anul trecut. "Asta înseamnă că banii pe achiziţiile de tehnică nouă nu vor 
fi afectate. Ceea ce s-a înrtâmplat cu acea sumă care Opoziţia spunea că se va pierde de la Ministerul Apărării este 
o greşeală pentru că discutăm de nişte sume care se cheltuiesc tot în MApN, iar toate normele NATO care spun 
minim ca să fie 2% şi minim 20% pentru înzestrare acestea se respectă şi discutăm inclusiv de sistemul militar 
spitalicesc, unde au acces tot militarii. Cei 2% sunt cheltuielile inclusiv de personal, pensii. Bugetul Apărării nu a 
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fost afectat cu această decizie. (...) În acest an, putem să angajăm până 3,23%, dacă toate lucrurile vor merge şi 
lucrările pe care le-am început în acest moment le vom închide", a completat Gabriel Leş. 
Întrebat ce se întâmplă cu achiziţia corvetelor, ministrul Apărării a precizat că în acest moment procedura este 
suspendată pe aspecte care ţin de legalitate. "Vom vedea care va fi decizia instanţei. Aşteptăm decizia instanţei 
pentru că, dacă, de exemplu, o instanţă va anula acea hotărâre de Guvern, vă daţi seama că toată procedura este 
afectată. Hotărârea de Guvern reglementează tocmai acest aspect, pricedura de licitaţie, dacă nu , vom vedea 
decizia ulterioară". 
Gabriel Leş a precizat că dacă hotărârea de Guvern nu este anulată în instanţă, atunci se poate decide un 
câştigător. 
Ministrul a mai anunţat că a fost alocată suma de aproximativ 35 de milioane de lei pentru Institutul Cantacuzino. 
"În acest an, o să producem şi anumite doze de ... nu vaccinuri, că sunt anumite produse de imunitate şamd. 
Lucrurile încep să funcţioneze şi acolo, o să vă ţinem la curent. Binenţeles că avem în vedere şi modernizarea 
sălilor şi zonelor de lucru". 
Bugetul Ministerului pentru românii de pretutindeni - aviz favorabil în comisiile de specialitate 
Comisiile reunite pentru românii de pretutindeni au avizat, luni, favorabil bugetul pe 2019 pentru ministerul 
pentru Românii de pretutindeni. Natalia Intotero a punctat că ministerul are alocată suma de 28,885 milioane de 
lei, cu 14, 28% mai mult faţă de anul trecut. 
Comisiile reunite pentru românii de pretutindeni ale Camerei Deputaţilor şi Senat au avizat bugetul ministerul 
pentru Românii de pretutindeni. cu 12 voturi „pentru” şi 9 voturi „împotrivă”. Avizul dat de comisiile de 
specialitate este consultativ. 
Natalia Intotero a declarat că ministerul pentru Românii de pretutindeni are alocată suma de 28.885.000 lei de la 
bugetul de stat pe 2019. 
„Total buget pe 2019 la ministerul pentru Românii de pretutindeni este de 28.885.000 lei, faţă de bugetul pe 2018 
este o creştere cu 14,28%, din care titlu cheltuieli de personal 9 908 000 lei, o creştere cu aproxamitiv 17,78% 
datorită faptului că şi salariile au crescut. De asemenea, bunuri şi servicii 2.862.000 lei, transferul către instituţii 
publice, aici, Institutul Eudoxiu Hurmuzachi, 4.400 lei, o creştere cu 13,3%. Titlul alte cheltuieli - sprijinirea 
activităţilor românilor de pretutindeni şi a organizaţiilor reprezentative a acestora 11.665.000 lei, sume aferente 
persoanelor cu handicap neîncadrate 50.000 lei. (...) Spre deosebire de anul trecut, s-a modificat titlul de 
finanţare care a fost dat anul trecut în consultare publică. Avem două sesiuni de finanţare.De ce două sesiuni de 
finanţare. Am rămas de anul trecut cu o sumă necheltuită - economiilor sau datorită unor aspecte de ordin 
contabil din partea mediului asociativ, pentru că nu au adus toate documentele justificative pe ultima lună, 
respectiv decembrie, astfel că pentru o mai bună cheltuială a sumelor aferente mergem pe două etape, cu două 
sesiuni de finanţare, urmând ca la a doua sesiune de finanţare, în funcţie de execuţia bugetară, să vedem şi 
posibilitatea de a solicita sume suplimentare la buget”, a declarat ministrul pentru Românii de pretutindeni, 
Natalia Intotero. 
Potrivit ministrului pentru Românii de pretutindeni, Natalia Intotero, ca element de noutate faţă de liniile 
tradiţionale de finanţare a educaţiei, cultură, spiritualitate şi tradiţie, mass-media în lb. română, în 2019, în 
primele 6 luni, ministerul întreprinde activităţi dedicate preşedinţiei României la Consiliul UE, prin intermediul 
cărora mediul asociativ urmăreşte să promoveze ţara noatră la nivel european. 
"Cea mai mare solicitare până în momentul de faţă, avem achiziţie de costume populare şi de ie românească", a 
afirmat ministrul pentru Românii de pretutindeni 
Natalia Intotero a adăugat că anul trecut au fost achiziţonate 56 de costume pentru suma de 70.000 lei, iar pentru 
anul în curs ministerul intenţionează să crească suma. 
Conducerea Parlamentului a aprobat, sâmbătă, calendarul dezbaterii bugetului de stat pe 2019. Amendamentele 
au fost depuse până luni, la ora 12.00, iar votul final este programat vineri. 
Potrivit programului de dezbatere şi adoptare a bugetului de stat pe anul 2019, aprobat în şedinţa Birourilor 
permanente reunite ale Camerei Deputaţilor şi Senatului, parlamentarii au putut depune amendamente până 
luni, la ora 12.00, urmând ca până la ora 14.00 acestea să fie centralizate. 
Comisiile de specialitate din Parlament au început să da avize luni, de la ora 15.00. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.mediafax.ro/politic/bugetul-ministerului-pentru-romanii-de-pretutindeni-aviz-favorabil-in-comisiile-de-specialitate-17871462


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Marţi şi miercuri comisiile de buget-finanţe din Senat şi Camera Deputaţilor vor elabora rapoartele, acestea 
urmând a fi depuse la Birourile permanente reunite miercuri, la ora 15.00. 
Şedinţa comună a celor două camere ale Legislativului pentru dezbaterea şi adoptarea proiectului bugetului de 
stat pe 2019 va începe miercuri, la ora 16.00. 
Bugetul Ministerului Justiţiei, suplimentat cu 23 de milioane lei la Comisiile juridice ale Parlamentului 
Comisiile juridice ale Parlamentului au avizat favorabil bugetul prevăzut pentru Ministerul Justiţiei, cu un 
amendament admis al PNL, care prevede suplimentarea cu 23 de milioane de lei prin diminuarea bugetului  
”Ministerul justiţiei are prevăzut pentru 2019 în proiectul de buget venituri şi cheltuieli care asigură funcţionarea 
normală şi desfăşurarea în condiţii normale a activităţii atât a aparatului propriu al Ministerului Justiţiei şi al 
direcţiilor pe care le coordonează şi care funcţionează în subordinea MJ, dar şi în ceea ce priveşte asigurarea 
funcţionării şi administrării sediilor instanţelor judecătoreşti care, aşa cum ştiţi, intră în competenţa MJ. Fondurile 
alocate asigură plata drepturilor salariale şi a altor categorii de personal încadrate în sistem la data de 31 
decembrie 2018, inclusiv promoţiile de judecător şi grefier care vor fi încadraţi în primele luni ale anului 2019, 
respectiv 123 de posturi de auditori de justiţie şi 70 de grefieri absolvenţi ai Şcolii de grefieri”, a declarat în 
şedinţa comisiilor juridice secretarul de stat din MJ Mariana Moţ. 
Comisiile juridice au acceptat un amendament propus de PNL. 
„Propunem majorarea sumei cu 23.000 mii lei, de la 37.000 mii de lei la 60.000 mii lei Sursă de finanţare- Se 
asigură prin diminuarea cu 23.000 mii lei a sumelor prevăzute la Anexa nr 3/65 Ministerul Finanţelor Publice, 
Acţiuni Generale”, prevede amendamentul liberalului Daniel Fenechiu, admis în Comisiile juridice ale 
Parlamentului. 
Suplimentarea bugetului Ministerului Justiţiei va fi adusă ajutorului public judiciar. 
„Insuficienţă bugetară a asitenţei judiciare este din ce în ce mai evidentă de la an la an”, motivează liberalul. 
Comisiile juridice ale Parlamentului au avizat, luni, proiectul de buget şi pentru alte ministere şi instituţii, precum 
CSM, CCR, Avocatul Poporului, ICCJ, Consiliul Legislativ, dar şi Ministerul Public, CNSAS, ANI, dar şi Inspecţia 
Judiciară şi Ministerul pentru Relaţia cu Parlamentul. 
Bugetul pentru Serviciul de Informaţii Externe a primit aviz favorabil 
Membrii Comisiei parlamentară specială pentru controlul activităţii Serviciului de Informaţii Externe au avizat 
favorabil, fără amendamente, proiectul de buget pentru anul 2019 pentru SIE, având un total de 313.083 milioane 
de lei. 
Astfel, din creditele bugetare prevăzute petru anul 2019 la Serviciul de Informaţii, de 313.083, 1,12% provenind 
din venituri proprii şi 98,88% de la bugetul de stat. 
Acesta este în creştere cu 8,4% faţă de execuţia preliminată pe anul trecut, şi credite de angajament în sumă 
similară, cu 6,17% mai mari decât în 2018. 
Tensiuni între aleşii PNL şi PSD la Comisiile reunite pentru Muncă. Bugetul a primit aviz favorabil 
Comisiile reunite pentru Muncă au avizat favorabil bugetul, însă dezbaterile nu au fost lipsite de tensiuni. 
Deputatul PNL Carmen Hărău a susţinut că indemnizaţiile veteranilor nu au crescut, moment în care preşedintele 
comisiei i-a tăiat microfonul, precizând că acest indemnizaţii „s-au dublat”. 
„La construcţia bugetului asigurărilor sociale pe anul 2019, s-au avut în vedere aplicarea prevederilor legislaţiei 
din domeniul pensiilor şi asigurărilor sociale, precum şi ale programului de guvernare pe 2017 -2020. S-a avut în 
vedere majorarea cu 15% a valorii punctului de pensie începând cu luna septembrie 2019, respectiv de la 1.100 de 
lei la 1.265 de lei”, a susţinut ministrul Muncii, Marius Budăi, în cadrul dezbaterilor pe buget, din cadrul Comisiilor 
reunite pentru Muncă. 
În cadrul dezbaterilor, au luat cuvântul mai mulţi parlamentari, printre care şi Carmen Hărău de la PNL, care a 
atras atenţia că indemnizaţiile veteranilor de război nu ar fi fost crescute. 
„Dacă dumneavoastră vi se pare normal, ca după ce a trecut anul Centenar şi ne-am închinat cu toţii pe la statui 
acum să nu avem bani şi să fim atât de meschini încât să nu putem majora indemnizaţiile oamenilor care au venit 
pe jos din Tatra”, a precizat Hărău, apoi i s-a închis microfonul şi primit o replică din partea preşedintelui de 
comisie, Adrian Solomon (PSD). 
„Indemnizaţiile s-au dublat de la 1 ianuarie, vă spun pentru că am un veteran acasă, de 95 de ani, dumneavoastră 
vorbiţi din cărţi şi aţi făcut parte din guvernarea care a tăiat aceste indemnizaţii”, a precizat Solomon. 
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Fără microfon, Carmen Hărău s-a ridicat în picioare şi a solicitat să i se dea cuvântul, fără succes însă. 
Anterior, Hărău i-a mai transmis ministrului, tot în cadrul dezbaterilor: „Măsura pe care aţi luat-o, prin Ordonanţa 
79, care a trimis în buzunarul angajatului plata taxelor, nu a generat surplusul de care vorbeaţi nici o mai bună 
corectare şi nici printr-o scoatere la lumină a muncii la negru”, a mai precizatul deputatul PNL. 
În cele din urmă, Comisiile reunite pentru Muncă au avizat favorabil bugetul cu 17 voturi pentru şi 8 împotrivă. 
Şi Avocatul Poporului este nemulţumit de bugetul primit: Nu acoperă cheltuielile cu personalul 
Avocatul Poporului, Victor Ciorbea, a declarat, luni, în comisiile juridice ale Parlamentului, că suma din proiectul 
de buget nu acoperă cheltuielile instituţiei cu personalul. El a afirmat că instituţia mai are nevoie, pentru posturile 
care urmează să fie scoase la concurs, de 1700 mii de lei. 
„Proiectul de buget la capiitolul privitor la cheltuieli de personal, acoperă cheltuielile de personal pentru posturile 
ocupate sau pentru care sunt în curs de desfăşurare concursuri. Precizez încă că mai avem 19 posturi vacante şi în 
plus în legea de modificare sunt prevăzute alte 15, dar mă limitez la cele 19, care ar presupune un efort financiar 
de 1700 de mii lei, astfel încât să putem ocupa şi cele 5 posturi pentru Avocatul Copilului, care încă nu au făcut 
obiectul concursurilor, alte 5 pentru mecanismul de prevenire a torturii şi alte domenii. Rugămintea este, dacă se 
poate, o suplimentară pentru a putea scoate la concurs şi aceste posturi”, a afirmat Victor Ciorbea, în comisiile 
juridice ale Pralamentului, la dezbaterea bugetului de stat pentru anul 2019. 
El a declarat că mai are nevoie de 1,7 milioane de lei pentru a acoperi cheltuielile pentru posturile care urmează 
să fie scoase la concurs. 
„Pe legea actuală, nu pe cea care va intra în vigoare, cu 15 posturi în plus, printre care şi posturile pentru 
contencios constituţional unde avem doar doi oameni şi acum şi vă plângeţi că nu avem activitate intensă. Pe 
legea actuală avem 19 posturi vacante care necesită o finanţare de 1700 mii lei. În legea de modificare mai sunt 
alte 15 posturi, dintre care 5 pentru contencios contituţional”, a adăugat Ciorbea. 
Deputatul USR Stelian Ion a afirmat că propunerea Avocatului Poporului de suplimentare a bugetului instituţiei 
pentru anul 2019 este nejustificată. 
„Când s-a discutat în comisia juridică a Camerei Deputaţilor modificarea Legii Avocatului Poporului, s-a discutat la 
acea vreme o suplimentară a numărului de angajaţi al personalului, pentru că instituţia s-a plâns că nu are 
suficienţi angajaţi şi că nu face faţă activităţii intense pe care o desfăşoară. Observând de atunci şi până acum 
faptul că activitatea pur şi simplu nu s-a intensificat. Din punctul nostru de vedere lasă foarte mult de dorit, cred 
că este nejustificată aceasta cerere şi personal voi vota împotrivă”, a declarat Stelian Ion. 
Propunerea Avocatului Poporului nu a fost supusă la vot. 
„Nu avem amendament depus în termen. Nu au fost depuse, nu există”, a declarat preşedintele Comisiei, Robert 
Cazanciuc. 
Bugetul Avocatului Poporului este în sumă de 23.532.000 lei, în creştere cu 31,37% faţă de anul trecut. 
Carmen Dan, după avizul pozitiv din Parlament: Bugetul va putea asigura MAI desfăşurarea misiunilor 
Carmen Dan a declarat, după avizul pozitiv al Comisiei de specialitate din Parlament, pentru bugetul pe 2019, că 
fondurile din acest an pe care Ministerul de Interne le va primi vor asigura derularea în bune condiţii a misiunilor 
instituţiei. 
„Am indicat făcând o trecere în reviztă prin modul în care am gestionat execuţia bugetară în 2017-2-18 şi e 
important să meţionez că vorbim de o execuţie bugetară de peste 99%. Trecând prin această analiză referitoare la 
modul în care a fost gestionat bugetul în anii trecuţi, am prezentat priorităţile în ceea ce priveşte alocarea 
bugetară pentru 2019. Mă bucură avizul din comisie. Considerăm că este un buget care va putea asigura MAI 
desfăşurarea în bune condiţii a misiunilor specifice. Indicam priorităţile şi spuneam că vom continua politica de 
reducere a deficitului de personal, vorbeam de angajaţii pe care îi aşteptăm în acest an, (...) continuarea politicii 
de investiţii (...) asigurarea condiţiilor optime pentru cele 200 de evenimente pe care le avem în gestionare”, a 
declarat ministrul Carmen Dan. 
Comisia de specialitate din Parlament a avizat favorabil, cu 21 de voturi, bugetul Ministerului de Interne pe 2019. 
Sorina Pintea: Bugetul Sănătăţii şi al Casei Naţionale de Asigurări în Sănătate a ajuns în acest an la 4,84% din 
PIB 
Bugetul Sănătăţii şi a Casei Naţionale de Asigurări în Sănătate a ajuns în acest an la 4,84% din PIB, anunţă ministrul 
Sănătăţii, Sorina Pintea, precizând că pentru 2019 a fost alocată o sumă de 1.183.513 lei. 
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„Bugetul Sănătăţii şi bugetul CNAS au ajuns în acest an la 4,84% din PIB (Produsul Intern Brut -n.r). (...) Cea mai 
mare creştere pe bugetul Ministerului Sănătăţii o înregistrează cheltuielile pentru investiţii şi prin comparaţie aş 
dori să vă dau câteva sume. În anul 2015, am pornit de la 681.000.000, în 2018 - 193.422, iar 2019 -1.183.513 are 
o sumă propusă”, a declarat, luni, ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, în cadrul comisiei de Sănătate din Parlament. 
De asemenea, ministrul Sănătăţii a anunţat că au fost majorate sumele alocate cabinetelor medico - sociale, unde 
a fost mărit standardul de cost de la 11.285 de lei pe an/pat la 20.986 de lei. 
„A fost majorat bugetul Ministerului Sănătăţii referitor la proiectele cu fonduri externe nerambursabile, care a 
crescut cu peste 85%. De asemenea, pentru programele de sănătate acţiuni prioritare în acest an în buget a fost 
prevăzută o sumă de 1.001.852, o majorare de 24%. Pentru serviciile de ambulanţă, a fost prevăzută o creştere de 
de 8%, iar pentru activitatea din UPU a fost prevăzută suma de 1.320.000 de lei”, a spus Sorina Pintea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mugur Isărescu participă astăzi la audierea din Senat, alături de întreg Consiliul de Administraţie al BNR 
Mugur Isărescu, Guvernatorul Băncii Naţionale a României (BNR), va participa, marţi, alături de întreg Consiliul de 
Administraţie al BNR, la audierea de la comisiile Senatului programată pentru data de 12 februarie. 
„Am primit, în sfârşit, o invitaţie validă”, a afirmat joi Mugur Isărescu, Guvernatorul BNR, în cadrul briefing-ului de 
presă, după şedinţa de politică monetară. 
Senatorul ALDE Daniel Zamfir a declarat, luni, la Parlament, că după audierea de marţi a guvernatorului BNR, 
Mugur Isărescu, se va lămuri dacă BNR ”a intervenit sau nu să influenţeze ROBOR-ul, dacă BNR a intervenit sau nu 
să influenţeze cursul valutar”. 
„Am anunţat cu ceva săptămâni în urmă care sunt temele pe care dorim să le discutăm cu guvernatorul Băncii 
Naţionale, înţeleg că, iată, vine cu întreg Consiliul Administraţiei, lucru care ne bucură foarte tare, că înţelege într-
un final care sunt obligaţiile Consiliului de Administraţie al BNR. Vom discuta pe marginea ROBOR-ului şi a felului 
în care se calculează acest indice. Vom discuta pe marginea raportului pe care BNR l-a prezentat la sfârşitul anului 
în legătură cu stabilitatea financiară şi vom discuta şi despre inflaţie, tema pe care domnul guvernator a abordat-o 
ieri. Catgoric că va fi abordată şi problema cursului leu-euro. Având în vedere că vom sta mai bine de o oră-două, 
sunt convins că toat temele care frământă opinia publică vor fi dezbătute şi nu am niciun motiv să cre ca vom 
pleca, după acea audiere, ami în ceaţă decât suntem acum. Cred că după discuţia de mâine ne vom lămuri cu toţii 
dacă BNR a intervenit sau nu să influenţeze ROBOR-ul, dacă BNR a intervenit sau nu să influenţeze cursul valutar 
şi care este rolul BNR în stabilrea ţintei de inflaţie la noi în ţară”, a declarat, luni, la Parlament, senatorul ALDE 
Daniel Zamfir. 
CA al BNR a fost invitat, pentru a treia oară în acest an, de comisiile reunite economică şi de buget-finanţe a 
Senatului la audiere pentru data de 11 februarie sau data de 12 februarie. 
Reprezentanţii Băncii centrale nu au putut fi prezenţi la audierea propusă pentru 11 februarie, al ora 11:00, 
deoarece la acea oră era prezentat „Raportul asupra inflaţiei”, ediţia februarie 2019. BNR publică de patru ori pe 
an acest raport, în februarie, mai, august şi noiembrie. 
CA al BNR şi Guvernatorul BNR au mai fost invitaţi în acest an de cele două comisii la data de 29 ianuarie şi la data 
de 7 februarie. În primul caz, Dan Suciu, purtătorul de cuvânt al Băncii centrale, a susţinut că reprezentanţii 
acesteia nu pot fi prezenţi, deoarece invitaţia nu îndeplinea procedura. Invitaţia era semnată de senatorul ALDE 
Daniel Zamfir, în calitate de preşedinte ale Comisiei economice a Senatului, atât pentru poziţia lui, cât şi pentru 
cea a preşedintelui Comisiei de buget, finanţe şi pieţe de capital a Senatului. 
Cea de-a doua invitaţie din acest an a fost făcută pentru ziua de joi, 7 februarie, când CA al BNR avea programată 
a doua şedinţă de politică monetară din acest an şi prima în care au discutat un raport de inflaţie în acest an. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 BNR a majorat prognoza pentru inflație 
Banca Naţională a României (BNR) a majorat la 3% prognoza de inflaţie pentru finalul acestui an şi estimează o 
inflaţie de 3,1 pentru finalul anului viitor, a anunţat, luni, guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, care a prezentat 
Raportul trimestrial asupra inflaţiei. 
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BNR estima în noiembrie 2018 o inflaţie de 2,9% pentru finalul acestui ani şi de 3,2% pentru 2020. 
Conform BNR, rata anuală a inflaţiei va continua să scadă până în trimestrul III din 2019 (2,4%), pe seama 
componentelor exogene şi ale coşului de consum. 
Ulterior, se va repoziţiona şi menţine în jumătatea superioară a intervalului ţintei ca urmare a epuizării efectelor 
favorabile ale reducerilor preţurilor combustibililor şi citricelor de la finalul anului 2018, dar şi pe seama 
contribuţiei în creştere a inflaţiei de bază. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Bancile internationale de dezvoltare au avertizat oficial Guvernul in legatura cu "taxa pe lacomie" 
Doua mari banci internationale de dezvoltare, Banca Europeana pentru Reconstructie si Dezvoltare (BERD) si 
International Finance Corporation, divizie a Bancii Mondiale, au transmis oficial Guvernului Romaniei ca noua taxa 
in sectorul bancar este o idee proasta, transmite Reuters. 
La finele anului trecut, Guvernul de la Bucuresti a stabilit, prin Ordonanta 114/2018, impozitarea activelor 
financiare ale bancilor in cazul unui nivel al ROBOR mai mare de 2%, contributie numita initial de autoritati "taxa 
pe lacomie". Aceasta taxa a fost introdusa impotriva avertismentelor lansate de investitori si a dus la o depreciere 
a leului la un minim istoric. 
Potrivit Reuters, BERD si IFC au trimis o scrisoare comuna autoritatilor de la Bucuresti in data de 1 februarie 2019 
in care isi prezinta ingrijorarile cu privire la taxa pe banci din Romania. 
"Putem confirma ca am trimis o scrisoare impreuna cu IFC la data de 1 februarie", a declarat un purtator de 
cuvant de la BERD. "Nu putem discuta public continutul corespondentei noastre cu autoritatile si nu avem alte 
comentarii la acest moment", a adaugat purtatorul de cuvant. 
BERD detine participatii mari la mai multe banci romanesti iar guvernatorul Bancii Nationale a Romaniei, Mugur 
Isarescu, a mentionat luni scrisoarea trimisa de BERD atunci cand a criticat din nou planurile Guvernului. 
"Cei de la BERD au o mare problema, pentru ca in cazul Banca Transilvania, de exemplu, zeci daca nu sute de mici 
investitori straini au cumparat actiuni pe baza credibilitatii lor. Atunci cand au vazut ce s-a intamplat pe bursa au 
inceput sa puna intrebari cu privire la cei care au promovat ideea ca Romania are o legislatie stabila, responsabila, 
predictibila si rezonabila", a spus Isarescu. 
Analistii spun ca taxa pe activele bancare ar putea face bancile neprofitabile si au criticat de asemenea 
mecanismul complex care leaga taxa de ROBOR. Ingrijorarea este ca piata interbancara ar putea fi distorsionata 
de aceste modificari, iar aceste distorsionari ar putea ingreuna sarcina BNR de a analiza impactul deciziilor sale de 
politica monetara. 
BERD este un actionar la Banca Transilvania, a doua mare banca din Romania, inca din 2001 iar anul trecut a 
preluat o participatie de 19% la Piraeus Bank Romania de la grupul mama Piraeus Group. 
Banca Europeana pentru Reconstructie si Dezvoltare (BERD) a fost infiintata in 1991 pentru a investi in fostele 
state din blocul comunist si a le ajuta sa faca tranzitia la economia de piata. In ultimii ani, BERD a inceput sa-si 
reorienteze atentia dinspre fostul bloc sovietic spre Africa de Nord si Orientul Mijociu. 
In Romania, BERD se numara printre investitorii institutionali de top. Pana in prezent, banca a investit aproape 8 
miliarde de euro in tara in peste 400 de proiecte. Numai in 2017 a investit 550 milioane de euro in Romania. Din 
aceasta finantare, peste 500 milioane de euro au fost furnizate sectorului privat, cel mai inalt nivel din ultimii 
sapte ani. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Ministrul Finanțelor Eugen Teodorovici prezidează reuniunea ECOFIN 
Ministrul Finanțelor Eugen Teodorovici va prezida marți a doua reuniune a Consiliului UE pentru Afaceri 
Economice și Financiare (ECOFIN), anunță Mediafax. 
Pe agendă figurează adoptarea propunerii de compromis a Președinției române a Consiliului în privința Pachetului 
privind Sistemul European de Supraveghere Financiară (ESFS) și a concluziilor Raportului privind Sustenabilitatea 
Fiscală, descărcarea de gestiune bugetară pentru execuția aferentă anului 2017 și orientările privind construcția 
bugetului UE din 2020. 
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De asemenea, Comisia Europeană va prezenta comunicarea „Către un proces decizional mai eficient și mai 
democratic în domeniul politicii fiscale a UE”. Documentul propune o foaie de parcurs pentru o tranziție 
progresivă de la unanimitate la sistemul de vot cu majoritate calificată în anumite domenii ale politicii fiscale a UE. 
Eugen Teodorovici a participat și la reuniunea Eurogrup în format extins, unde a fost discutată propunerea privind 
instrumentul bugetar pentru convergență și competitivitate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Protestul avocaţilor, în Bucureşti şi în ţară: "În 2019 nu putem vorbi de acelaşi nivel al onorariilor"/ 
"Ministerul Justiţiei îşi bate joc de profesia de avocat" 
Mai mulţi avocaţi au protestat, luni, pe treptele Curţii de Apel Bucureşti, faţă de onorariile din oficiu, care spun ei, 
sunt cele stabilite din 2015 în cadrul unui protocol. Apărătorii spun că nivelul de trai din 2019 este mult mai ridicat 
şi au dat exemplul magistraţilor, care au salariile mărite. 
„Am fost acuzaţi pe nedrept că recurgem la asemenea formă de protest pentru că este an electoral. Informez 
opinia publică că barourile care au iniţiat acest demers nu au alegeri anul acesta. 
Este orice, numai an electoral nu. Am putea să luăm exemplul Baroului Iaşi, în care decanul este la al doilea 
mandat, deci nu va mai candida şi nu face demers electoral, ci se poată firesc susţinând demersul colegilor. (...) 
Protocolul din 2015 (cel care viza onorariile avocaţilor, n.r.) a fost negociat într-un mod atipic şi are nişte omisiuni, 
care trebuie completate. Totul trebuie corijat. Nu suntem la ipoteza la care vrem un nou protocol, dar vrem unul 
care să fie actualizat şi care să cuprindă toate prestaţiile”, a declarat Mihnea Stoica, prodecanul Baroului 
Bucureşti. 
La rândul său, Şerban Lovin, decanul Baroului Ilfov, a precizat că principala principala revendicare a avocaţilor 
vizează faptul că Ministerul Justiţiei nu doreşte să renegocieze protocolul încheiat în 6 iunie 2015. 
„S-a vehiculat că noi suntem cei care nu dorim. Răspunsurile de la Ministerul Justiţiei sunt trase la indigo, sunt 
aceleaşi răspunsuri sterile şi politicoase şi au vizat faptul că nu facem propuneri legate de cuantumul sau cum să 
se cuantifice onorariile. Plecând de la situaţia economică şi cea a nivelului de trai din 2015, trebuie să avem o 
minimă logică, un minim calcul că în 2019 nu putem vorbi de acelaşi nivel al onorariilor. (...) Vă rog să luaţi în 
calcul următoarea situaţie: care era salariul magistrat în 2015 şi care este salariul unui magistrat în 2019. Exact în 
aceeaşi măsură dorim, nu în altă măsură”, a declarat decanul Baroului Ilfov. 
Totodată, preşedintele Uniunii Naţionale a Barourilor din România (UNBR), Gheorghe Florea, a spus că există 
resurse financiare pentru a fi mărite onorariile avocaţilor. 
„Din activitatea desfăşurată de un avocat la asistenţa judiciară este o sumă care este apropiată de venitul minim 
pe economia naţională. Din acest punct de vedere, eforturile depuse de avocaţi nu sunt eforturi care să fie 
aruncate în derizoriu câtă vreme sunt surse financiare bugetare prin care negocierile pot fi făcute, sunt surse 
financiare anunţate pentru plăţi compensatorii la cei care au făcut şi au executat pedepse executate pe bază de 
lege, asta înseamnă că sunt resurse şi pentru plata corespunzătoare a remuneraţiei unui avocat”, a declarat 
Gheorghe Florea. 
Apărătorii din Bucureşti s-au strâns, pe treptele Curţii de Apel Bucureşti pentru a trage un semnal de alarmă 
privind onorariile din oficiu. Aceştia se alătură apărătorilor din alte 14 barouri din ţară care au anunţat proteste 
până la soluţionarea cererilor lor. 
Iniţal, ministrul Tudorel Toader a precizat, luni, pe Facebook, că în scurt timp va publica solicitările avocaţilor, pe 
care le consideră nemotivate. 
„Mesajul anterior nu a constituit si nu constituie un atac la avocati, categorie profesionala din care fac parte! In 
scurt timp voi face publice solicitarile absolut nemotivate ale avocatilor. Ex - onorariu pentru depunere actiune de 
divort - se propune majorarea de la 100 lei la 600 lei. La intrebarea mea - este vorba doar de depunerea actiunii 
sau si de sustinerea acesteia in instanta ? Raspuns - " nu stiu"/cel mai probabil este faptul ca autorul afirmatiei nu 
doreste sa ii dau numele”, a scris ministrul Tudorel Toader pe Facebook. 
Protest al avocaţilor din mai multe oraşe faţă de onorariile primite din oficiu 
Avocaţii din Iaşi, Alba şi Cluj au început, luni, un protest cu banderole albe pe braţe, faţă de onorariile primite din 
oficiu. Decanul Baroului Iaşi, Marius Striblea, îi cere lui Tudorel Toader să fie mai receptiv la problemele 
avocaţilor. 
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Avocaţii din Baroul Iaşi au anunţat că se alătură protestelor avocaţilor din întreaga ţară şi cer revizuirea onorariilor 
din oficiu acordate avocaţilor. 
Decanul Baroului Iaşi, Marius Striblea, a declarat că onorariile negociate cu Ministerul Justiţiei sunt insuficiente în 
raport cu prestaţiile acovaţilor. Potrivit acestuia, un avocat din oficiu primeşte 30 de euro pentru un proces din 
oficiu, în timp ce judecătorii şi procurorii câştigă 3.500 de euro net pe lună. 
„Modalitatea în care ministrul Justiţiei a înţeles să se raporteze la avocaţi prin postările succesive pe Facebook din 
această dimineaţă arată lipsa totală de respect a breslei din care acesta face parte şi consider că ministrul ar 
trebui să fie mai receptiv la problemele noastre, având în vedere că solicitările noastre sunt reale”, a declarat 
pentru MEDIAFAX decanul Baroului Iaşi. 
Referindu-se la sumele restante la plata onorariilor pentru asistenţă juridică din oficiu la urmărirea penală, 
reprezentanţii Baroului Iaşi spun că acestea se ridică la nivelul miliardelor de lei vechi. 
La nivelul Baroului Iaşi sunt cel puţin 200 de avocaţi implicaţi în activităţi de acordare a asistenţei juridice din 
oficiu. 
Şi la Alba a avut loc, luni, un protest în faţa Tribunalului. 
Av. Mihai Baco, decanul Baroului Alba, a declarat că protestul este legat de nemulţumirea pe care o au avocaţii 
raportat la faptul că Ministerul Justiţiei refuză de cinci ani, în mod sistematic, să renegocieze protocolul cu privire 
la acordarea sumelor pentru apărarea din oficiu. 
„Din păcate, cu toate cererile pe care noi le-am făcut la nivel central pentru a se renegocia acest protocol, ne-am 
lovit mereu de un refuz nejustificat din partea Ministerului Justiţiei care tratează avocatura ca un fel de auxiliar al 
justiţiei. Din păcate, pe lângă faptul că sunt aceste onorarii sunt înjositoare pentru avocaţi, mai sunt şi judecători 
care, din prea mult zel pentru banul public, mai dijmuiesc prin cenzurare onorariile care li se cuvin avocaţilor care 
prestează munca asistenţei obligatorii. Vreau să vă spun că cei care prestează această muncă sunt cei care se 
sacrifică în nopţile când sunt chemaţi la arestări, percheziţii, audieri maraton, iar de aici şi până la a fi plătiţi cu o 
sumă derizorie este o mare distanţă”, a declarat av. Mihai Baco. 
Avocaţii solicită negocierea şi încheierea un nou protocol cu Ministerul Justiţiei. 
Mihai Baco a mai declarat că Ministerul Justiţiei a fost de acord ca aceste onorarii să fie mărite doar cu rata 
inflaţiei. 
”Gândiţi-vă că în 2013 când a fost întocmit actualul protocol, salariul minim pe economie era de 800 de lei, astăzi 
este de 2.080 de lei. Numai dacă am face o strictă raportare aici vom vedea că salariul minim a crescut de 
aproximativ trei ori, iar la noi oficiile au rămas mereu aceleaşi. Se spunea că putem să discutăm de o renegociere 
a protocolului prin aplicazrea ratei de inflaţie ceea ce ne-a făcut să credem că într-adevăr Ministerul Justiţiei îşi 
bate joc de profesia de avocat”, a spus decanul Baroului Alba. 
Potrivit acestuia, sunt foarte multe persoane care nu au bani să plătească un avocat şi apelează la apărarea din 
oficiu, iar avocaţii trebuie să se prezinte la procese care se întind pe un termen lung, pentru un onorariu de 130 
de lei. 
Avocaţii vor purta în următoarele două săptămâni banderole albe pe braţe. 
Şi la Cluj, sute de avocaţi au intrat, luni, la procese purtând banderole albe pe braţe. 
Prodecanul Baroului Cluj, Victor Rusa, a declarat, corespondentului MEDIAFAX, că s-ar putea ajunge chiar la 
neacordarea asistenţei juridice din oficiu. 
”Am decis să sprijinim demersul colegilor din ţară şi să intrăm în procese cu banderole albe pe braţe. Dacă nu se 
va rezolva situaţia, vom trece la alte forme de protest, chiar la neacordarea asistenţei juridice din oficiu, începând 
cu luna martie. La protestul de luni au participat sute de avocaţi din Baroul Cluj”, a spus Rusa. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia Europeană: E important ca deciziile judiciare care au devenit definitive să nu mai poată fi contestate 
Purtătorul de cuvânt al Comisiei Europene, Christian Wigand, a transmis, luni, că este important ca deciziile 
judiciare care au devenit definitive să nu mai poată fi contestate şi că respectarea deciziilor definitive este o 
componentă esenţială a statului de drept. 
„Pot confirma că am primit un răspuns la scrisoarea trimisă de primvicepreşedintele CE, Frans Timmermans, 
ministrului Justiţiei, Tudorel Toader. Comisia Europeană urmăreşte îndeaproape discuţiile din România pe tema 
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unei posibile ordonanţe de urgenţă în cazul apelurilor extraordinare în dosare penale, ca urmare a două decizii 
luate de instanţa constituţională. Comisia a luat deja notă de prima decizie - decizia completului de cinci (7 
noiembrie) - în cel mai recent raport întocmit în cadrul MCV. Starea de certitudine judiciară, inclusiv respectarea 
deciziilor definitive (“res iudicata”), este o componentă esenţială a statului de drept. După cum a observat Curtea 
de Justiţie a UE, este important ca deciziile judiciare care au devenit definitive să nu mai poată fi contestate”, a 
declarat Christian Wigand, purtător de cuvânt al Comisiei Europene, la solicitarea MEDIAFAX. 
El a mai afirmat că este ”esenţial pentru România să revină la parcursul de combatere a corupţiei, să asigure o 
justiţie independentă şi să evite paşii înapoi, 
„De asemenea, ar fi important pentru autorităţile române să aloce timp pentru a se consulta în totalitate cu 
justiţia şi pentru a analiza cu atenţie consecinţele practice ale deciziei judiciare şi pentru a stabili ce trebuie făcut 
în continuare”, a mai spus Wigand. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, joi la un post TV, că i-a transmis prim-vicepreşedintelui Comisiei Europene 
Frans Timmermans că vrea să dea ordonanţa de urgenţă pe completurile de 5 şi că actul normativ este un act de 
dreptate, nefiind vorba de o amnistie şi graţiere. 
„Am vorbit şi de ordonanţa de urgenţă şi i-am zis că vreau să dau această ordonanţă, că e un act de dreptate 
pentru toţi cei care nu au avut un proces corect, pentru că au fost stabilite nelegal completurile de cinci. Se tot 
vorbea de amnistie şi graţiere, însă i-am explicat prim-vicepreşedintelui Comisiei Europene că nu este vorba 
despre o amnistie şi graţiere şi că niciodată o lege nu o dai pentru cineva. A rămas că se va uita pe acest act, că 
este transparent să ţinem legătura referitor la paşii pe care vrem să îi facem”, a afirmat Viorica Dăncilă, joi seară 
la Antena 3. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Solicitare de ULTIM MOMENT către C. Dan - Două legi, modificate de URGENȚĂ: 'În fiecare an din ultimii trei, 
câte un om nevinovat a murit de glonţul Poliţiei' 
APADOR-CH solicită modificarea urgentă a Legii Poliţiei (218/2002) şi a Legii armelor de foc (17/1996) în sensul 
interzicerii exprese, fără niciun dubiu, a folosirii armelor de foc pentru prinderea sau imobilizarea unor persoane 
care au comis contravenţii. Reprezentanţii Asociaţiei afirmă că, în fiecare dintre ultimii trei ani, o persoană a murit 
nevinovată, împuşcată fiind din greşeală de către poliţişti. Solicitarea vine după ce o femeie din Mureş a fost 
împuşcată în cap din greşeală de un poliţist aflat în urmărirea unui autoturism. 
”Contravenţiile sunt fapte de gravitate minoră, sub pericolul pe care-l reprezintă infracţiunile, iar folosirea 
armelor de foc pentru prinderea unui contravenient (de regulă, este vorba despre contravenţii prevăzute de 
legislaţia rutieră) produce mai multe prejudicii pentru societate, decât beneficii. Aceasta deoarece există un risc 
ridicat, de suficiente ori concretizat, de rănire sau ucidere a unor persoane care se află întâmplător în spaţiul 
public, fără nicio legătură cu respectiva contravenţie”, au transmis, luni, printr-un comunicat de presă, 
reprezentanţii APADOR-CH, conform news.ro. 
Aceştia fac referire la cel mai recent caz, înregistrat n 8 februarie 2019, în judeţul Mureş, când un pieton a fost 
grav rănit la cap de un glonţ tras de către un poliţist care încerca să oprească un autoturism. 
”Autoturismul nu oprise la semnalul echipajului de poliţie, faptă care constituie contravenţie, nu infracţiune. 
Astfel că, din cauza teribilismului unui şofer, care va primi doar o amendă contravenţională, o persoană 
nevinovată, complet străină de acel incident, se află la spital, între viaţă şi moarte. APADOR-CH reaminteşte că 
acesta nu este singurul caz în care folosirea armelor de foc a produs mai multe prejudicii decât beneficii. Există 
numeroase alte cazuri”, mai spun reprezentanţii APADOR-CH. 
Aceştia fac referire şi la cazul înregistrat, în luna martie 2018, în Vaslui, când un şofer a fost împuşcat în cap de un 
poliţist, care, iniţial, a susţinut că arma i s-a descărcat accidental. 
”În acel caz, dacă în loc de pistol cu glonţ, poliţistul ar fi fost dotat cu un taser, decesul nu s-ar mai fi produs. Nu ar 
fi avut de suferit nici victima şi nici, în cele din urmă, poliţistul. Conform statisticilor furnizate de IGPR la cererea 
APADOR-CH, numai în ultimii trei ani câte un om a murit de glonţul Poliţiei. Chiar dacă cifrele nu sunt mari, ele ar 
trebui să nu existe deloc, pentru că nimeni nu şi-ar dori să fie acel 1 din fiecare an”, mai spun reprezentanţii 
Asociaţiei. 
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Aceştia reiterează public Ministerului Afacerilor Interne solicitarea de a reevalua politica de dotare cu arme de foc 
a poliţiştilor. 
”Este necesar ca armele de foc să rămână doar în dotarea forţelor speciale de intervenţie ale poliţiei, iar restul 
poliţiştilor, inclusiv cei de la poliţia rutieră, ar trebui dotaţi cu pistoale neletale, cu electroşocuri („tasere”). 
Taserele nu oferă mari şanse de a opri autoturismele, dar, în mod sigur, nu ucid oameni. Pentru oprirea 
autoturismelor se pot folosi „benzile cu ţepi” sau alte metode specifice, care nu pun în pericol viaţa celorlalţi şi 
care ar trebui asimilate în România. Chiar şi în lipsa autostrăzilor…”, se mai arată în document. 
O femeie în vârstă de 59 de ani a fost împuşcată în cap din greşeală vineri, în localitatea mureşeană Aluniş, de un 
poliţist aflat în urmărirea unui autoturism al cărui şofer refuzase să oprească la semnal. 
Victima a fost transportată la Unitatea de Primiri Urgenţe Mureş, fiind apoi transferată la Spitalul Clinic Judeţean 
Cluj- Clinica de Neurochirurgie, pentru acordarea de îngrijiri medicale de specialitate. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Ciamba a reiterat la discuţiile cu o delegaţie americană importanţa acordată de Preşedinţia Consiliului UE 
parteneriatului transatlantic cu SUA 
Ministrul delegat pentru afaceri europene, George Ciamba, a avut luni o întrevedere cu o delegaţie comună a 
Departamentului de Stat şi a Departamentului Trezoreriei din Statele Unite ale Americii, în care a reiterat 
importanţa acordată pe durata exercitării Preşedinţiei Consiliului UE consolidării parteneriatului transatlantic 
dintre UE şi SUA, informează MAE. 
"Ministrul delegat pentru afaceri europene a transmis angajamentul ţării noastre pentru aprofundarea 
dimensiunilor politice şi economice ale Parteneriatului Strategic dintre România şi SUA şi deschiderea părţii 
române de diversificare a proiectelor de cooperare cu partea americană în plan bilateral, regional şi multilateral", 
precizează MAE într-un comunicat. 
Întrevederea a prilejuit şi un schimb de opinii cu privire la recentele evoluţii de securitate la nivel regional şi global 
fiind exploatate modalităţile de cooperare în gestionarea acestora. Au fost abordate tematici precum securitatea 
în regiunea Mării Negre, provocările ce vizează spaţiul cibernetic şi combaterea fenomenului dezinformării. 
Potrivit MAE, oficialul român a subliniat importanţa continuării consultărilor şi eforturilor de consolidare a 
cooperării, inclusiv în ceea ce priveşte regimurile de sancţiuni. 
Ministrul delegat George Ciamba a reiterat importanţa acordată, pe durata exercitării Preşedinţiei Consiliului UE, 
consolidării parteneriatului transatlantic dintre UE şi SUA.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 România face pregătiri pentru un Brexit dur. Ieșirea UK fără acord are un mare potențial de criză în multe 
sectoare 
România a început pregătirile pentru un Brexit fără acord. Un eveniment de informare destinat mediului de 
afaceri a avut loc la ministerul de Externe. Se iau măsuri în privința controalelor vamale, iar firmele sunt avertizate 
că vor fi costuri suplimentare întrucât Marea Britanie devine stat terț. Un Brexit fără acord are un mare potențial 
de criză, a declarat șefa reprezentanței Comsiei Europene în România. 
Ministrul delegat pentru afaceri europene, George Ciamba, avertizează că ieșirea Marii Britanii din Uniune fără 
acord nu reprezintă o chestiune abstractă, ci una care ne poate afecta. Nu am emoții în privința modului în care 
România este pregătită, dar am emoții legate de campania de informare, a spus ministrul Ciamba. Care a mai 
subliniat că Brexitul este un proces neobișnuit pentru UE, o lebădă neagră. 
Comerțul dintre UE și Marea Britanie va fi ghidat de reguli ale Organizației Mondiale a Comerțului, potrivit clauzei 
națiunii celei mai favorizate. Vor fi reintroduse taxe vamale de 8% pentru importul de autovehicule, 19% pentru 
băuturi alcoolice și 12% pentru pește și carne de miel, produse exportate de britanici către piața europeană. 
Șansele unei ieșiri fără acord cresc cu fiecare zi ce trece, ceea ce înseamnă potențial mare de criză în multe 
sectoare, declară reprezentanta Comisiei Europene. 
Exporturile europene, implicit ale României, vor fi afectate de taxele vamale, de controalele veterinare și de 
costurile de transport. 
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România a suplimentat personalul vamal cu 200 de posturi. Reprezentanții Camerei de Comerț fac apel la firme să 
precizeze cum percep efectele Brexitului și anunță lansarea unei platforme electronice de dialog între mediul de 
afaceri și instituții. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Daea anunţă susţinerea producţiei de usturoi, a efectivelor de bubaline şi subvenţionarea motorinei pentru 
sectorul piscicol în 2019 
Susţinerea producţiei de usturoi şi a efectivelor de bubaline, dar şi subvenţionarea motorinei pentru sectorul 
piscicol sunt noile programe ce vor fi finanţate din bugetul Ministerului Agriculturii în 2019, potrivit informaţiilor 
prezentate luni de ministrul de resort, Petre Daea, în comisiile reunite de specialitate din Parlament. 
"Pentru sprijinirea fermierilor s-au introdus şi programe noi în acest an, precum susţinerea cultivării de usturoi în 
România, ştiindu-se că există o îngrijorare legitimă că pe piaţa românească nu există o cantitate suficientă care să 
răspundă pretenţiilor consumatorilor, aprovizionarea din import fiind într-o cantitate extrem de însemnată. Acest 
program arată ce am prevăzut în programul nostru de guvernare (...), unde am spus că în fiecare an vom prezenta 
două programe deficitare care îşi au explicaţia în balanţa de aprovizionare cu produse agricole. Pentru acest 
program este prevăzută o sumă de 9,3 milioane de lei", a declarat ministrul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale. 
El a spus că un alt program nou, "bine venit pentru sectorul piscicol şi cel de acvacultură" este acela de a 
subvenţiona motorina. "Aşa cum am făcut şi la celelalte sectoare ştim că acest mecanism funcţionează de câţiva 
ani în România şi acum este operabil pentru cei care îşi desfăşoară activitatea în acvacultură. (...) Anul acesta 
subvenţia la acciza la motorina este cu 17% mai mare decât anul trecut", a spus Daea. 
Ministrul Agriculturii a menţionat şi programele care vizează menţinerea şi dezvoltării raselor de animale 
indigene, în speţa de taurine, rasa bălţată românească şi brună, unde au fost prevăzute 5,25 milioane de lei. "Un 
alt program noi este susţinerea bubalinelor. Trebuie să vedem importanţa genetică şi nu numai a acestor animale 
care au reclamat o atenţie pe măsură, dată fiind scăderea efectivelor şi importanţa pe care o au aceste efective în 
economia rurală, în preocuparea fermierilor. Avem o sumă de 5 milioane de lei în buget pentru acest domeniu", a 
adăugat Daea. 
Nu în ultimul rând, şeful MADR a menţionat că programul privind tomatele româneşti va continua şi anul acesta, 
iar suma alocată este mai mare cu 5,37% pentru că s-a mizat pe o înscriere mai numeroasă a producătorilor. 
"De la un an la altul numărul acestora a crescut şi am estimat o creştere a numărului fermierilor care pot să se 
înscrie în acest program pentru a beneficia de sprijinul cuvenit, până la 18.000 de fermieri. Un alt program început 
de anul trecut şi pe care îl avem şi în 2019 este programul de comercializare a lânei, cifrat anul acesta la 36 de 
milioane lei şi o creştere de 59,8%. Un alt program de susţinere care are trăinicia lui, şi are doi ani de viaţă, este 
programul de sprijin pentru porcul Bazna şi Mangaliţa. În bugetul de anul acesta este prevăzută o sumă cu 4,84% 
mai mare decât anul trecut, iar în cifre absolute - 4,6 milioane de lei", a spus Petre Daea. 
Bugetul Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale (MADR) pentru anul 2019 a primit luni aviz favorabil din 
partea comisiilor de specialitate din Parlament, fiind aprobate două din cele opt amendamente. 
MADR dispune în 2019 de un buget de 22,86 miliarde de lei, în creştere cu aproape 15% faţă de execuţia 
preliminată pentru anul 2018, de 19,91 miliarde de lei, fondurile urmând să fie alocate programelor pentru 
dezvoltarea agriculturii şi mediului rural, pescuitului şi afacerilor maritime, potrivit proiectului de buget publicat 
pe site-ul Ministerului Finanţelor Publice. 
Pentru următorii doi ani, 2020 şi 2021, bugetul MADR este estimat la 18,69 miliarde lei, respectiv 18,49 miliarde 
lei, însă acesta va creşte semnificativ pentru 2022, sumele prevăzute fiind de 30,62 miliarde de lei. 
Creditele de angajament în 2019 reprezintă 23,92 miliarde de lei, în scădere cu 7,55% faţă de anul anterior. 
Cheltuielile curente bugetare sunt estimate la 22,83 miliarde de lei în 2019, cu 14,33% mai mult faţă de anul 
anterior, în timp ce cheltuielile de personal ajung la 667 milioane de lei, cu 8,84% mai mult faţă de alocarea din 
anul anterior. 
Subvenţiile acordate producătorilor agricoli reprezintă 1,951 miliarde de lei, un plus de aproape 5% faţă de 2018, 
în timp ce sumele alocate din credite bugetare proiectelor cu finanţare din fonduri externe nerambursabile 
aferente cadrului financiar 2014-2020 reprezintă 17,85 miliarde de lei (+11,32%). 
(Sursa: Agerpres) 
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 Ministrul Muncii dă asigurări că nu sunt probleme cu pensiile luna aceasta. Cum va fi în martie 
Ministrul Muncii dă asigurări că nu vor fi probleme cu plata pensiilor luna aceasta. Marius Budăi nu a mai fost însă 
la fel de categoric atunci când jurnaliştii l-au întrebat dacă există banii necesari pentru luna martie. 
 „Ne-am asigurat că avem pentru luna ianuarie şi februarie că avem sumele necesare plăţii pensiilor, 
indemnizaţiilor”, a spus ministrul. 
Întrebat care va fi situaţia în martie, Marius Budăi a răspuns: „Vom vedea. Dar ne vom asigura, cu siguranţă cum 
am cerut în ianuarie majorarea la fracţia de 1/12, am primit aceste sume, am putut acorda aceste subvenţii, nu 
am fost în impas până în acest moment”. 
Ministrul Muncii a avut un mesaj la fel de liniştitor privind banii alocaţi în buget pentru persoanele cu dizabiltăţi: 
„În marea lor majoritate au înţeles că aceste sume nici nu se pune problema să nu fie în buget. Se spune exact 
cum se face echilibrarea bugetului, nu sunt probleme. E un articol în buget care spune că se plătesc cu prioritate”. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Patronii de restaurante și hoteluri cer Ministerului de Finanțe ca bacșisul să fie trecut pe bonul fiscal 
Patronii de localuri cer reguli noi pentru bacşiş. Vor ca legea să fie schimbată, iar banii lăsaţi ospătarilor să apară 
pe bonul fiscal şi să fie impozitaţi preferenţial. Astfel toţi banii care sunt lăsaţi de clinenţi ar fi la vedere! Şi ar avea 
de câştigat şi patronii, şi angajaţii lor şi clienţii. Iar bacşişul va putea fi plătit inclusiv cu cardul. 
București, Centrul Vechi. Restaurantele sunt pline mereu aici, inclusiv la orele prânzului. Ospătarii au câteva ore 
pline şi pot primi bacşiş consistent de la clienţi. "la negru", evident . 
Sunt câștiguri nefiscalizate care la nivel național, ajung la zeci de milioane de euro pe an, potrivit calculelor 
proprietarilor de localuri. 
Patronii de restaurante și hoteluri cer Ministerului de Finanțe să schimbe legea și propun ca bacșisul să fie trecut 
pe bonul fiscal, separat de restul consumației. 
Toți ar scăpa de riscul de fi găsiţi de inspectorii fiscului cu bani în plus în casele de marcat. Patronii au soluţii şi 
argumente. 
Statul ar încasa bani pentru toate sumele plătite în localuri, iar ospătarii pot fi şi ei impozitaţi cu 10 la sută pentru 
bacşişul primit într-un an. Şi clientul ar avea de câştigat - pentru banii lăsaţi chelnerului nu se percepe TVA. 
Reprezentanții Ministerului de Finanțe au confirmat pentru Știrile TVR că analizeaza propunerile patronilor de 
hoteluri și restaurante pentru a reglementa fiscal bacșisul. În prezent, cei mai mulți chelneri sunt plătiți cu salariul 
minim pe economie. Cu ajutorul bacșișurilor, câștigurile li se pot dubla. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Rovana Plumb promite 180 de kilometri de autostradă în 2019. API: „Declaraţii sforăitoare şi minciuni 
gogonate” 
Reprezentanţii Asociaţiei Pro Infrastructură spun că „epidemia de minciună sfruntată vărsată de CNAIR şi preluată 
fără niciun fel de filtru de «liderii» politici face o nouă victimă: Rovana Plumb, «ministrul» interimar al 
Transporturilor”, în urma declaraţiei acesteia că în 2019 pot fi inauguraţi 180 de kilometri de autostradă.  
API mai spune că la finalul anului „declaraţiile sforăitoare de acum se vor dovedi că sunt doar promisiuni pentru 
naivi, dezinformări grosolane şi minciuni gogonate”, întrucât un scenariu realist indică aproximativ 43 de kilometri 
noi de autostradă în 2019, iar cel foarte optimist 69 de kilometri. 
„După Călin Popescu Tăriceanu săptămâna trecută, astăzi epidemia de minciună sfruntată vărsată de CNAIR şi 
preluată fără niciun fel de filtru de «liderii» politici face o nouă victimă: Rovana Plumb, «ministrul» interimar al 
Transporturilor. La dezbaterea bugetului de stat, Rovana Plumb promite fără responsabilitate, fără ruşine şi fără 
să gândească: «Pentru anul 2019, vom putea să dăm în trafic în ceea ce priveşte autostrăzile 180 de kilometri»”, 
afirmă reprezentanţii Asociaţiei Pro Infrastructură, luni, într-o postare pe Facebook. 
Ei arată că se promite inaugurarea inclusiv a unor tronsoane unde nici nu s-au început lucrările în teren, iar 
termenele contractuale de proiectare şi execuţie sunt de 19 luni (A3 Borş-Biharia), 24 de luni (A3 Râşnov-Cristian) 
sau 3 ani (A7 Centura Bacău şi DX12 Craiova-Slatina). 
„Se va întâmpla ceva la final de 2019 când, evident, declaraţiile sforăitoare de acum se vor dovedi că sunt doar 
promisiuni pentru naivi, dezinformări grosolane şi minciuni gogonate? Nu, nimic! Deoarece nimeni nu-i trage la 
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răspundere pe aceşti indivizi care nu au pic de jenă sau limite ale bunului simţ. Aşa cum am explicat în 8 ianuarie 
(...), scenariul realist ne indică 43,28 km noi de autostradă în 2019, iar cel foarte optimist 69,18 km”, mai spun 
reprezentanţii Asociaţiei Pro Infrastuctură. 
(Sursa: News.ro) 
 

 București | Carduri de călătorie gratuite, dar mai greu de obținut, pentru pensionari și însoțitorii lor 
Pensionarii bucureşteni vor primi carduri de călătorie, valabile timp de un an, pentru a merge gratuit cu 
transportul în comun de suprafaţă. Asta înseamnă că bătrânii vor fi puşi pe drumuri, să completeze un formular şi 
să-şi ridice cardul. Până acum, vârstnicii beneficiau de gratuitate doar prin simpla prezentare a talonului de 
pensie. 
Noi reguli sunt valabile începând de mâine, anunţă Societatea de Transport Bucureşti. De la orice chioşc de bilete, 
vor primi un formular pe care îl aduc înapoi completat. 
După validarea documentelor de către Casa de Pensii, STB va emite cardurile şi le va transmite prin poştă. 
Pensionarii pot solicita şi un card de călătorie gratuită pentru un însoţitor. Acesta trebuie să aibă şi el domiciliul 
stabil în Bucureşti și poate utiliza cardul doar când călătoreşte împreună cu pensionarul care l-a declarat însoţitor. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Preşedintele Iohannis, la un eveniment despre comunism: Pentru libertatea de exprimare trebuie să luptăm 
zilnic 
Klaus Iohannis a declarat luni că epoca cea mai neagră a României a fost comunismul, precizând că după Revoluţia 
din 89 „fiecare a definit (libertatea n.r.) cum a crezut”, aceasta fiind de către unii „prost înţeleasă”. El a mai spus 
că pentru libertatea de exprimare românii trebuie să lupte zilnic. 
„Comunismul a fost un regim oribil, crunt, draconic, şi aceste lucruri nu se pot crea într-un spaţiu, ci numai prin 
amintiri şi o mică parte se poate transmite prin povestire. Oprimări, jignii, lipsiţi de liberate, aceste lucruri nu se 
pot imagina în ziua de astăzi, însă ce se poate povesti, este ce evenimente am văzut, am trăit, cum a fost cadrul 
general. Cred că spaţiul are valoarea lui, prin faptul că îţi dă un motiv să intri în această discuţie despre vremea 
comunismului, în România. Epoca a fost probabil cea mai neagră a României şi ororile comunismului nu trebuie 
uitate, trebuie povestite pentru a nu ajunge în situaţia de a repeta greşeli pe care noi le-am făcut. Comunismul, o 
greşeală enormă, că nu am făcut-o benevol, asta e altceva, dar modul în care s-a inoculat, o oroare a istoriei 
moderne, aceste lucruri trebuie povestite”, a spus Klaus Iohannnis. 
Şeful statului a punctat că după comunism fiecare a definit liberatea aşa cum a dorit şi „asta a fost prost 
înţeleasă”. 
„Când am fost tânăr, nu copil, că nu îşi dai seama, ne-am dorit foarte mult libertate, să ne exprimăm, să mergem 
să vedem locrui, alte ţări, să intrăm în contact cu oameni din alte părţi, să puntem spune liber ce ne dorim, să ne 
asociem şi să schimbăm societatea în bine şi aceste lucruri nu au fost posibile. Ne-am doit foarte mult libertatea, 
şi la revoluţie, s-a auzit un singur cuvânt, libertatea. Noi nu am ieşit la revoluţie să cerem bani sau pâine sau blugi 
sau maşini sau tv-uri, ci libertatea şi am cerut să scăpăm de comunism. Aşa s-a întâmplat şi am devenit liberi, 
necunoscând libertatea. Fiecare a definit-o cum a crezut, unii prin vizitarea a nenumărate locuri, alţii, dorind să 
înveţe să practice o meserie care îi plăcea, alţii au vrut să studieze. Unii au crezut că libertatea înseamnă că poate 
face orice, asta a fost prost înţeleasă. Societatea, din decembrie 89 s-a construit şi este cea pe care o trăim acum, 
în ziua de azi, deci îi întrebăm pe români ce vor, nu spun libertatea, pentru că o avem. Ce ai ţi se pare că este un 
dat pe care îl meriţi, nu trebuie să lupţi pentru el. Din păcate nu e aşa, şi pentru libertate, drepturile noastre, 
libertatea de exprimare, trebuie să luptăm zilnic, astfel, din negura vremurilor din depărate, se ridic fantome, şi 
ies din coluţuri”, a mai spus Iohannis 
Klaus Iohannis a participat la evenimentul de inaugurare a Spaţiului 80east (optzecist) - „Acasă în comunism’’ - un 
laborator interactiv de educaţie civică despre trecutul comunist 
(Sursa: Mediafax) 
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 Campania #euromania - Mediafax. Migraţia politică şi bătălia candidaturilor pe locuri eligibile, la alegerile 
europarlamentare din 2019. Situaţia la zi 
Mai sunt 4 luni până la alegerile europarlamentare. MEDIAFAX a lansat o campanie în care vă oferă toate 
informaţiile despre cine se află pe listele partidelor, mutările de ultimă oră ale aleşilor, dar şi despre negocierile 
duse pentru ocuparea locurilor eligibile pe listele formaţiunilor politice. 
 
Informaţii generale despre alegerile din Parlamentul European: 
- Alegerile europarlamentare se vor desfăşura în 26 mai 2019 
- Deputaţii UE sunt aleşi o data la 5 ani, iar în România primele alegeri europarlamentare au fost organizate în 
2007 
- Brexit a schimbat componenţa Parlamentului European, motiv pentru care României îi va reveni un mandat în 
plus, urmând să avem 33 de euroaleşi (din cei 705 de euroaleşi) 
- Este singura adunare transnaţională din lume aleasă prin vot direct 
- Alegerile din 2019 loc în contextul în care România deţine şi Preşedinţia Consiliului Uniunii Europene 
Campania #euromania va răspunde, pe parcursul următoarelor luni, la întrebările esenţiale care stau la baza unei 
decizii corecte şi documentate pentru românul care merge la vot: cine sunt candidaţii propuşi şi ce îi recomandă, 
ce au făcut euroaleşii de până acum şi dacă mai merită încrederea şi pe viitor, ce ştiu românii despre aceste 
alegeri şi ce ar trebui să ştie, cât de cunoscute sunt responsabilităţile unui eurodeputat. 
Totodată, vom aduce în discuţia importanţa alegerilor din 2019, acestea fiind de fapt oglinda a ceea ce urmează 
să se întâmple în iarnă, la prezidenţiale. 
Europarlamentarele sunt şi un test pentru multe partide noi, iar eşecul în acest caz poate să fie şi finalul acestor 
proiecte. 
Ce candidaţi propun partidele pentru europarlamentare 
Coaliţia de guvernare PSD-ALDE nu a anunţat până acum o listă finală pentru alegerile din Parlamentul European. 
Cele două partide vor merge pe liste separate. Chiar dacă nu şi-a definitivat încă lista candidaţilor pentru alegerile 
în PE, printre doritori se află, pe lângă actuali eurodeputaţi şi mai mulţi lideri ai partidului, printre care Rovana 
Plumb, Claudiu Manda, Daniel Florea şi Robert Negoiţă, au declarat, pentru MEDIAFAX, surse social-democrate. 
Lista candidaţilor PSD la europarlamentare va fi finalizată pe 15 martie, a anunţat vicepreşedintele PSD, Lia 
Olguţa Vasilescu, care a precizat că partidul va candida categoric pe liste separate de ALDE. 
În cursă pentru un mandat de eurodeputat s-a înscris şi Victor Negrescu, fost ministru delegat pentru Afaceri 
Europene şi fost europarlamentar. El este susţinut de PES Activists, organizaţie pe care o coordonează şi care este 
formată din membri şi simpatizanţi social-democraţi. Negrescu a fost ales în Parlamentul European, pe listele PSD 
în 2014 şi a stat la Bruxelles până în iunie 2017, când a fost numit ministru delegat pentru Afaceri Europene în 
Guvernul Tudose. Negrescu a făcut parte şi din Executivul Dăncilă până aproape de finalul anului 2018, când şi-a 
dat demisia. 
În ceea ce priveşte ALDE, Călin Popescu Tăriceanu a declarat că până pe 21 februarie va fi încheiată evaluarea 
candidaturilor formaţiunii la alegerile europarlamentare, în acest sens fiind aprobate 10 criterii pentru stabilirea 
listei. 
„Se bazează pe experienţa politică şi cariera profesională şi pe cunoaşterea regulilor şi arhitecturii instituţiilor 
europene, a limbilor de circulaţie internaţională. Candidaţii trebuie să prezinte un proiect de candidatură cu ce îşi 
propun să facă în viitor. Sperăm că aceste criterii vor duce la o selecţie cât mai bună şi reprezentativi pentru noi şi 
pentru România. Să se lupte, să apere şi să promoveze interesele României la nivelul UE”, a explicat Tăriceanu. 
Pe lista pentru alegerile europarlamentare 2019 se vor afla europarlamentarii Renate Weber şi Norica Nicolai, 
anunţul fiind făcut de Călin Popescu Tăriceanu. 
”Ne-am propus peste 15% şi şase membri în Parlamentul European. Pe locurile 1 şi 3 vor fi cele două colege ale 
noastre: Renate Weber şi Norica Nicolai”, a spus Călin Popescu Tăriceanu. 
PNL nu a finalizat lista candidaţilor pentru alegerile europarlamentare. Liderul partidului, Ludovic Orban, a 
anunţat că termenul de definitivare a listei este pe 15 februarie. În cursa internă pentru Parlamentul European s-
au înscris 49 de candidaţi. 
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„49 de candidaţi, printre care Vasile Blaga, Mircea Hava, Siegfried Mureşan, Cristian Buşoi, Vlad Nistor, Ligia 
Popescu. Avem candidaturi extrem de serioase. Crin Antonescu este înscris în această competiţie”, a explicat 
Ludovic Orban. 
De asemenea, liderul PNL a menţionat că nu va candida pentru Parlamentul European, deoarece „un partid nu 
poate fi condus de la Bruxellles”. 
Lui Ludovic Orban îi revine exclusiv alegerea persoanei care va deschide lista PNL la europarlamentare, nefiind 
necesar ca acea persoană să fie membru de partid sau să îşi fi depus dosarul de candidatură pentru alegerile în PE. 
Liberalii au făcut publice şi rezultate din sondajul intern comandat de partid ivind scorul partidelor: 27% PNL, iar 
PSD 30% . Sondajul a fost făcut la nivel naţional pe un eşantion 26.000 de cetăţeni, conţinând şi date privind 
încrederea oamenilor în Guvern şi percepţia acestora pe diferite teme. În schimb, Ludovic Orban nu a prezentat 
nimic din sondaj referitor la candidaţii la europarlamentare. 
Alianţa 2020 USR+PLUS” este rezultatul negocierilor între USR şi PLUS, formaţiunea fostului premier tehnocrat, 
Dacian Cioloş, în vederea unor candidaturi pe liste comune la europarlamentare. 
Lista comună USR-PLUS este formată din: 
1. Dacian Cioloş, preşedintele PLUS, 
2. Cristian Ghinea (USR), 
3. Dragoş Pîslaru (PLUS), 
4. Clotilde Armand (USR), 
5. Dragoş Tudorache (PLUS). 
6. Nicolae Ştefănuţă (USR), 
7. Vlad Botoş (USR), 
8. Ramona Strugariu (PLUS), 
9. Vlad Gheorghe (USR), 
10. Alin Mituţă (PLUS), 
Referitor la alegerile europarlamentare, Dacian Cioloş a declarat că USR a solicitat ca el să deschidă lista comună a 
celor două partide la europarlamentare, precizând că este dispus să iasă de pe listă, în cazul în care este nevoie şi 
că nu ţine cu orice preţ să fie cap de listă. 
Fiind întrebat despre o candidatură la alegerile prezidenţiale din partea alianţei USR-PLUS, fostul premier 
technocrat a spus că „orice e posibil”, precizând însă că este un subiect pe care deocamdată nu l-a discutat cu 
membrii partidului condus de Dan Barna. 
Mai mult, Dacian Cioloş a spus că dacă va fi ales europarlamentar, nu va ”fugi cu bagajele” la Bruxelles. 
„Până în 2020 nu plec nicăieri, nu fug din ţară. Chiar dacă voi avea un mandat de europarlamentar, rămân în 
România, rămân angajat în România. Obiectivul meu este să avem o alianţă care să ducă o guvernare. Candidez 
pentru alegerile europarlamentare. Faptul de a fi membru în PE, nu înseamnă să mă mut cu arme şi bagaje la 
Bruxelles. Dacă după aceea va fi nevoie de mine să candidez şi să îmi asum alte responsabilităţi, o s-o fac”, a 
afirmat Cioloş. 
PMP va avea liste proprii la alegerile pentru PE a anunţat preşedintele partidului Eugen Tomac, la jumătatea 
lunii ianuarie. Acesta a precizat că, încă de anul trecut le-a propus lui Ludovic Orban şi Dan Barna, ca toate cele 
trei formaţiuni să aibă o listă comună la europarlamentare, liderii PNL şi USR nu au fost deschişi la această idee. 
Cu toate acestea PMP nu şi-a definitivat încă lista candidaţilor. Mai mulţi membri ai partidului ar vrea ca lista 
partidului să fie deschisă de Traian Băsescu. Întrebat despre o candidatură la alegerile europarlamentare, în 
contextul în care sondajele arată că PMP este mai bine cotat dacă fostul şef de stat se înscrie în cursă, Băsescu a 
spus că „mai e timp” şi că în mod cert va sprijini partidul în campania electorală. Cu altă ocazie, chestionat când va 
lua o decizie cu privire la o înscriere în cursă, fostul preşedinte al României a replicat „în ultima clipă”. 
Pro România, partidul condus de Victor Ponta o are în oferta pentru europarlamentare pe comisarul european 
Corina Creţu. Cel care deschide lista este chiar fostul premier, care şi-a anunţat candidatura pe primul loc la 
alegerile pentru PE prin luna noiembrie a anului trecut. Totuşi, Ponta a precizat că dacă va obţine un mandat de 
eurodeputat va renunţa la el, iar decizia candidaturii este pentru a ajuta alţi membri ai Pro România care vor să se 
înscrie în cursă. 
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Lista UDMR are cinci candidaţi printre care Winkler Gyula, Sógor Csaba sau Hegedüs Csilla care şi-au depus 
dosare complete pentru Parlamentul European.Lista candidaţilor va fi finalizată în martie, partidul condus de 
Kelemen Hunor mizând pe două locuri eligibile. 
Migraţia politicienilor la alte partide pentru locuri eligibile 
Proximitatea alegerilor din Parlamentul European i-a prins pe unii europarlamentari migrând de la un partid la 
altul în vederea prinderii unui alt loc pe lista pentru europarlamentare. Partidele politice au jonglat încă de anul 
trecut cu liste şi alianţe astfel încât să obţină un procent bun la urne. 
Europarlamentarul PNL Ramona Mănescu şi-a depus, în august 2017, demisia din PNL şi s-a înscris apoi în ALDE. 
Conform unor surse din conducerea partidului, eurodeputatul Ramona Mănescu şi soţul acesteia, fostul primar 
al Sectorului 6 din Capitală, Rareş Mănescu, sunt interesaţi să obţină un loc eligibil pe lista ALDE la 
europarlamentare. 
Şi europarlamentarul Siegried Mureşan, fost candidat la europarlamentare pe listele PMP, s-a înscris, în mai 2018, 
în PNL. Acesta a respins eticheta de traiseist politic, precizând că traiseişti sunt ”aceia care dimineaţă sunt de 
stânga, seara sunt de dreapta, dimineaţă sunt populari, seara sunt socialişti”. 
Despre faptul că PMP i-a cerut demisia din Parlamentul European, în urma negocierilor de a se înscrie în PNL 
”unde i s-a garantat un loc eligibil pe listele pentru alegerile europarlamentare de anul viitor”, Siegfried Mureşan 
a spus că solicitarea este nejustificată. 
Liderul liberalilor, Ludovic Orban, a justificat trecerea lui Siegfried Mureşan de la PMP la PNL ca fiind o înscriere în 
partid susţinută de preşedintele Partidului Popular European (PPE), Joseph Daul şi de liderul de grup al PPE, 
Manfred Weber. 
Europarlamentarul Cătălin Ivan, cel care a cerut excluderea PSD din familia politică europeană a social-
democraţilor, şi-a dat demisia, la sfârşitul lunii septembrie, din grupul socialiştilor din PE. Ivan şi-a argumentat 
demisia din grupul socialiştilor europeni fiindcă aceştia nu au vrut să excludă PSD din familia politică europeană. 
Şi Daciana Sârbu, soţia fostului premier Victor Ponta, şi-a anunţat, vara trecută, demisia din PSD, afirmând că îşi 
continuă mandatul în Parlamentul European ca europarlamentar independent, în grupul Socialiştilor şi 
Democraţilor, ulterior urmând să- şi susţină proiectele ”din afara politicii”. 
Negocieri pentru alianţe la alegerile pentru PE La sfârşitul lunii mai 2018, primul care a ridicat ideea unei alianţe a 
Opoziţiei pentru europarlamenatare a fost senatorul PMP, Traian Băsescu. 
Într-o conferinţă la Baia Mare, Traian Băsescu a spus că este nevoie de o alianţă a partidelor din Opoziţie pentru 
alegerile europarlamentare şi care să se rodeze până la prezidenţiale, astfel încât să nu ajungă Liviu Dragnea sau 
Călin Popescu Tăriceanu preşedinte. 
„Ar fi bine să se ducă să scrie cărţi”, a fot replica preşedintelui PNL, Ludovic Orban, în ceea ce priveşte ideea unei 
alianţe de dreapta promovată de fostul lider al PMP. 
Rolul şi activitatea Parlamentului European 
Definiţia şi rolul PE sunt reglementate prin Tratatul privind Uniunea Europeană. Parlamentul European exercită, 
împreună cu Consiliul, funcţiile legislativă şi bugetară. Acesta exercită funcţii de control politic şi consultative, în 
conformitate cu condiţiile prevăzute în tratate. De asemenea, PE este compus din reprezentanţii cetăţenilor UE şi 
este forul care alege preşedintele Comisiei Europene. Numărul europarlamentarilor nu poate depăşi 750, plus 
preşedintele PE. 
Reprezentarea cetăţenilor este asigurată în mod proporţional descrescător, cu un prag minim de şase membri 
pentru fiecare stat membru al UE, iar niciunui stat membru nu i se atribuie mai mult de 96 de locuri. 
Consiliul European adoptă în unanimitate, la iniţiativa Parlamentului European şi cu aprobarea acestuia, o decizie 
de stabilire a componenţei PE. De asemenea, membrii Parlamentului European sunt aleşi prin vot universal direct, 
liber şi secret, iar forul legislativ îşi alege preşedintele şi biroul dintre membrii săi. Locurile în Parlament sunt 
alocate în funcţie de populaţia fiecărui stat membru. Puţin mai mult de o treime dintre deputaţii din PE sunt 
femei. Eurodeputaţii sunt grupaţi în funcţie de afinităţile politice şi nu de naţionalitate. 
Activitatea Parlamentului se împarte în două etape principale. Comisiile pregătesc legislaţia. Parlamentul numără 
20 de comisii şi 2 subcomisii, fiecare ocupându-se de un anumit domeniu politic. Comisiile examinează 
propunerile legislative, iar deputaţii şi grupurile politice pot propune modificarea sau respingerea unui act 
legislativ. Aceste aspecte sunt discutate şi în cadrul grupurilor politice. Şedinţele plenare au ca scop adoptarea 
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legislaţiei. Deputaţii se reunesc în plen pentru votul final pe marginea legislaţiei şi a amendamentelor propuse. În 
general, şedinţele plenare de desfăşoară la Strasbourg, patru zile pe lună, dar se pot organiza şi sesiuni 
suplimentare la Bruxelles. 
La baza Parlamentului European stă Adunarea Comună a Comunităţii Europene a Cărbunelui şi Oţelului (CECO), 
care a devenit adunarea comună a celor trei comunităţi europene supranaţionale existente la vremea respectivă. 
Adunarea a primit numele de „Parlamentul European” pe 30 martie 1962. De-a lungul timpului, instituţia, ai cărei 
membri sunt aleşi, din 1979, în mod direct, a trecut prin schimbări profunde, de la o adunare cu membri numiţi, la 
un parlament ales care stabileşte agenda politică a Uniunii Europene. 
Astfel, pe 20 septembrie 1976 au fost semnate la Bruxelles decizia şi actul privind alegerea reprezentanţilor în PE 
prin sufragiu universal direct. În urma ratificării de către toate statele membre, acesta a intrat în vigoare în iulie 
1978, primele alegeri având loc la 7 şi 10 iunie 1979. Înainte de introducerea alegerilor directe, deputaţii din 
Parlamentul European erau desemnaţi de fiecare dintre parlamentele naţionale ale statelor membre. Toţi 
deputaţii aveau astfel un dublu mandat. 
(Sursa: Mediafax) 
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